
Als jager ben je verantwoordelijk voor het in je jachtveld aanwezige wild. Je hebt de 
verantwoordelijkheid en de plicht te zorgen voor een goede wildstand zonder dat 
deze overlast veroorzaken. Voor al dit werk mag je ook, als de stand dit toelaat, een 
stukje wild duurzaam benutten. Ook ben je veel bezig met beheer en voorkomen van 
wildschade. Dit gebeurt zeker niet altijd met het geweer, denk aan het plaatsen van 
wildspiegels om aanrijdingen te voorkomen, het plaatsen van afschrikmiddelen, de 
aanleg van wildakkers voor voedsel en dekking, zoeken van jong wild in graslanden 
voordat het gemaaid wordt. Beheer is ook predatiebeheer ten behoeve van de 
weidevogels wat aantoonbaar noodzakelijk is.  Ook beheer van exoten die schade 
aanrichten aan inheemse flora en fauna en landbouw is een taak van de jager. 
  
Naast het beheer is het tellen al vele jaren erg belangrijk en noodzakelijk om een 
beeld te krijgen van wat er in het veld leeft. Dit doen jagers het hele jaar door maar er 
zijn ook landelijk vaste telmomenten met onafhankelijke tellers. De telgegevens 
worden door de WBE doorgegeven aan de FBE voor het faunabeheerplan. Nu vind 
ik het zeer opmerkelijk dat deze gegevens niet worden gebruikt maar wel de 
telgegevens van de vogeltellers wel die overdag tellen wanneer haas en konijn waar 
het in dit geval om gaat, niet goed zichtbaar zijn omdat deze steeds meer schemer 
en nachtactief worden. 
Daarom zou het ook meer dan wenselijk zijn om ook te gaan tellen met warmtebeeld 
en deze gegevens van jagers mee te nemen. Dit geeft een beter beeld van stand. 
Het is ook wijsheid meer landelijke telmomenten per jaar te hanteren. 
  
Een jager brengt al met al met het beheer, afstemming met boeren, veldactiviteiten 
en telmomenten heel wat tijd in het veld door zonder ook maar een schot te lossen. 
Vaak worden wij echter vaak afgeschilderd als nietsontziende dierenbeulen die alles 
wat loopt of vliegt maar " kapot schieten ". Pertinente nonsens! Het wild wat na de 
jaarrond verrichtte werkzaamheden netjes geschoten wordt komt bij de jager of 
andere liefhebbers van een duurzaam stuk vlees op tafel en wordt opgegeten. 
Sluiting van de jacht op haas of konijn-  of wat sommigen nog liever zien algehele 
sluiting van de jacht - is zeer onwenselijk voor de wildstand zelf. Een belangrijk deel 
van de bescherming en het faunabeheer in Nederland zal wegvallen omdat bij het 
vervallen van het mogen oogsten van een eigen stukje wild van haas of konijn de 
doodsteek zal zijn voor alle overige activiteiten die 90% van alle tijd in beslag nemen 
van de jager. 
 


